
 

                                       

                                     

                                       PROTOKÓŁ  Nr XXX/2013 

                             z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

                                 z dnia 08 października 2013 r. 

 

             

 Porządek obrad  stanowi  załącznik nr 1 do protokółu. 

 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) pracownicy  Urzędu Gminy w Strawczynie 

 

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu od nr 2 do nr 4. 

 

Ad.1. 

         Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

           Pan Stanisław Zdyb-Przewodniczący Rady Gminy  dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych Radnych, Pana Wójta, Pracowników Urzędu 

Gminy oraz Sołtysów. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

Na stan 15 Radnych, w sesji wzięło udział 15 Radnych. 

W związku z tym sesja może podejmować prawomocne uchwały. 

 

Ad.2. 

        Powołanie sekretarza i protokolanta obrad 

 

         Na sekretarza obrad został powołany Pan Stanisław Kozieł –Radny, a na 

protokolanta powołano Kazimierę Jarząbek. 

 

Ad.3. 

        Przyjęcie porządku obrad 

 

Pan Stanisław Zdyb-Przewodniczący Rady Gminy  poinformował,  tą sesję 

zwołaliśmy w trybie pilnym, ponieważ nadarza się okazja otrzymania środków 

na budowę drogi. Należy złożyć komplet dokumentów łącznie z podjętą 

uchwałą.  

 

Do porządku obrad wnioski nie wpłynęły. 

 



Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

- za- 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Głosowało 15 Radnych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

         Przyjęcie protokółu Nr XXIX/2013 z sesji Rady Gminy w Strawczynie  

         z dn.19 września 2013 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że protokół Nr XXIX/2013 z dnia 19 

września 2013 r był wyłożony do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również został 

zamieszczony na stronie internetowej Urzędu. 

Zwrócił się z zapytaniem-czy do protokółu są uwagi, wnioski lub pytania? 

 

Do protokółu nie zgłoszono uwag, wniosków i pytań. 

 

Przyjęcie protokółu przegłosowano: 

 

- za- 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Głosowało 15 Radnych. Protokół Nr XXIX/2013 z sesji Rady Gminy z dnia 19 

września 2013 r przyjęto jednogłośnie w brzmieniu jak sporządzono. 

 

Ad.5 

         Zapytania i interpelacje 

 

Pani Monika Kubała - Radna- zabrała głos,  ja w zasadzie nie mam pytania, 

mam apel do Radnych i Pana Wójta. Zbliża się okres kiedy składamy wnioski 

do budżetu. Ja złożyłam po raz kolejny ten sam wniosek  dotyczący 

przeznaczenia określonej kwoty z budżetu na remont drogi powiatowej w 

Strawczynku przy ul. Nowowiejskiej. Powiem szczerze wyczerpałam 

możliwości wszędzie gdzie było możliwe. Zabiegałam, pisałam podania, między 

innymi do powiatu, póki co droga nie jest naprawiona tak jak powinna. 

Więc po raz kolejny zwracam się do Radnych już dzisiaj, że jak nadejdzie 

moment tworzenia, kształtowania budżetu, aby uwzględnić ten wniosek- bardzo 

serdecznie proszę. 

 

Pan Przewodniczący obrad- uzupełnił, chodzi o wniosek, aby w budżecie gminy 

na rok 2014 zabezpieczyć środki na remont tej drogi.  



Myślę, że Pan Wójt nie będzie się wypowiadał do tego punktu, ponieważ to jest 

wniosek do Rady. 

 

Zapytań nie zgłoszono. 

 

Ad.6. 

          Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z prac Wójta 

          Gminy  między sesjami 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił realizację uchwał Rady Gminy 

podjętych na sesji w dniu 19 września 2013 r. oraz informację z pracy Wójta 

Gminy między sesjami Rady Gminy. 

Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na sesji w dniu 19 

września 2013 r. stanowi załącznik nr 5 do protokółu. 

Informacja z pracy Wójta między sesjami Rady Gminy stanowi załącznik nr 6 

do protokółu. 

 

Pan Przewodniczący obrad-zwrócił się z zapytaniem, czy do przedłożonych 

informacji ma ktoś uwagi,  pytania? 

 

Nie zgłoszono pytań, uwag do przedstawionych informacji. 

 

Przedstawione informacje Wójta poddano pod głosowanie: 

- za- 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Rada Gminy przyjęła przedstawione informacje bez zastrzeżeń. 

 

Ad.7. 

          Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn.:  

          „Remont drogi gminnej ul. Górnej w msc. Chełmce w gminie  

          Strawczyn” 

  

Pan Przewodniczący obrad – poinformował, komisja Budżetu i Inwestycji miała 

odrębne posiedzenie w sprawie projektu uchwały w tej sprawie. 

 

Pani Zdzisława Adamczyk- Kierownik RIT- wyjaśniła, nadarza się okazja 

skorzystania przez Gminę ze środków w ramach „Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych - Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój”. 

My jako Gmina wystartujemy z wnioskiem na remont drogi na zadanie pn.:  

„Remont drogi gminnej ul. Górnej w msc. Chełmce w Gminie Strawczyn”. Jest 

to odcinek drogi o dł. 1.400 m, który łączy dwie drogi powiatowe w Chełmcach,  

biegnie od ul. Kościelnej do ul. Nad Rzeką . 



Na zadanie to jest dokumentacja. Wg kosztorysu sporządzonego przez 

projektanta wartość zadania wynosi 1 103.819,00 zł. Każda Gmina może złożyć 

wniosek tylko na jedno zadanie. Zadania te będą oceniane przez komisję w 

Urzędzie Wojewódzkim wg określonych kryteriów. Na posiedzeniu Komisji 

Budżetu i Inwestycji przedstawiłam te kryteria, jest ich siedem. Jest 

odpowiednia punktacja, będzie sporządzona lista rankingowa dróg z 

poszczególnych gmin wg tej punktacji. 

Prawdopodobnie do końca marca  przyszłego roku będą odbywać się przetargi 

w każdej gminie. Następnie gminy będą zgłaszać wartość zadania  po przetargu. 

Po zliczeniu wartości po przetargach będzie wiadomo ile będzie 

zaoszczędzonych środków, wtedy na listę będą wchodziły poszczególne gminy z 

listy rezerwowej. Do końca miesiąca kwietnia wszystko się rozstrzygnie. Jest 

potrzeba złożenia takiego wniosku, żeby pozyskać środki na budowę tej drogi. 

Na posiedzeniu Komisji Budżetu i Inwestycji Państwo Radni wnieśli uwagę, 

żeby w § 2 projektu uchwały zapis „z możliwością refundacji z budżetu 

państwa” zmienić na „ pod warunkiem refundacji z budżetu państwa”. 

Po posiedzeniu Komisji przeprowadziłam rozmowę telefoniczną w tej sprawie z 

Panią z Urzędu Wojewódzkiego, która przyjmuje wnioski i sprawdza je. Pani 

doradziła mi, żeby nie zmieniać tego zapisu, ponieważ jeżeli okaże się , że nie 

pozyskamy środków uchwałę można uchylić.  

Do kwietnia będziemy czekać z nadzieją, że pozyskamy środki. Zapis w § 2 nie 

ma znaczenia. Jeżeli nie będzie środków Rada Gminy postanowi, że projekt nie 

będzie realizowany. Na to zadanie  była już dokumentacja, została ona 

zaktualizowana. Gmina może złożyć tylko jeden wniosek na jedno zadanie.   

Jako gmina będziemy składać co roku wnioski z kolejnych sołectw. 

 

Pani Monika Kubała - Radna skierowała zapytanie, jeżeli nie ma znaczenia, 

to dlaczego nie może być ta nowa nasza poprawka wdrożona? 

 

Pani Zdzisława Adamczyk- Kierownik RIT wyjaśniła, jest taki wzór uchwały z 

Urzędu Wojewódzkiego, zapis „ z możliwością refundacji” , czy „pod 

warunkiem refundacji” ma to samo znaczenie. Jeżeli nie będzie środków to 

można uchwałę uchylić. 

 

Pan Stanisław Zdyb-Przewodniczący Rady Gminy-poinformował, jest to 

uchwała intencyjna, jak powiedziała Pani Kierownik. Komisja będzie 

punktowała  ile punktów, która droga otrzyma. Jeżeli nie otrzymamy pieniędzy, 

to odstąpimy od realizacji tej drogi. Musi być wsparcie z Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych, żeby tą drogę zrealizować, sami własnymi 

środkami - byłoby bardzo ciężko. Ja też proponuję, abyśmy przyjęli uchwałę 

takiej treści. 

 



Pani Monika Kubała – Radna,  ja mam taką pewną niejasność, bo na Komisji 

rozmawialiśmy i dla nas to ma duże znaczenie wg mnie, bo pod warunkiem to 

znaczy, że jeżeli nie otrzymamy dofinansowania, to nie będziemy tego 

realizować , to przy naszym zadłużeniu czy my możemy sobie pozwolić na to, 

żeby taką inwestycję prowadzić z całym szacunkiem dla sołectwa Chełmce, 

powiedzcie Państwo czy możemy? § 4- uchwałę powierza się Wójtowi, boję się 

tego, ja za każdym razem patrzę sobie na nasze zadłużenie, kiedyś czytałam 

sobie echo, jesteśmy w rankingu gmin, które są najbardziej zadłużone. 

Oczywiście trzeba się rozwijać, ale nasz rozwój musi być wyważony, nie 

możemy odrzucać pieniędzy, które gdzieś tam się pojawiają, ale też nie chcemy 

ryzykować tego, że będziemy się w nieskończoność zadłużać. Ja uważam, jeżeli 

będzie dofinansowanie 50 % to realizujemy inwestycję owszem, a jeżeli nie 

rezygnujemy. 

 

Pan Stanisław Zdyb-Przewodniczący obrad wyjaśnił, jeżeli Rada Gminy 

poweźmie informację, że nie będzie tego dofinansowania, to może tą uchwałę 

unieważnić. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała, opinia Komisji jest opinią pozytywną. 

 

Pan Stanisław Zdyb-Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

 

za- 10, 

przeciw- 0, 

wstrzymujących się – 5, 

 

Głosowało 15 Radnych, głosów „za” -10, przy 5 głosach „wstrzymujących się” . 

 

Większością  głosów –„ za”,  przy 5 „wstrzymujących się” uchwała została 

przyjęta do realizacji. 

 

Ad.8. 

        Odpowiedzi na zapytania i interpelacje 

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad.9. 

         Komunikaty i ogłoszenia 

 

Pan Stanisław Zdyb-Przewodniczący obrad poinformował, na następnej sesji 

poinformuję o wynikach kontroli RIO, która przeprowadzała kontrolę. Jest tam 



kilka technicznych rzeczy, drobnych, oświadczam, że nie ma poważnych 

uchybień. 

 

Poinformuję również o uwagach Wojewody Świętokrzyskiego na temat uchwały 

dot. opieki nad zwierzętami . Uchwała ta nie została uchylona, ale są dla nas 

uwagi. 

 

Informuję również , że we wtorek 15 października o godz. 13.00 w  tej sali 

odbędzie się publiczna debata na temat ewentualnych przyszłych zmian w planie 

zagospodarowania przestrzennego, chodzi o studium. Zapraszam Radnych, 

Sołtysów do wzięcia udziału w tym spotkaniu.  

 

Ad.10. 

          Zakończenie sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący obrad 

zamknął XXX sesję , która rozpoczęła się, o godz.14.00, a zakończyła o godz. 

14.25. 

 

 

 

 

Protokołowała:                  Sekretarz obrad:                      Przewodniczący obrad: 

 

 

Kazimiera Jarząbek           Stanisław Kozieł                           Stanisław Zdyb 


